
Or.0002.5.2022 
 

PROTOKÓŁ Nr XXXI.2022 
Sesji Rady Gminy Sokoły, która odbyła się w dniu 27 września 2022 r. w godz. 10.00 – 14.15 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Sokoły 
 

Obradom przewodniczył Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady. Sesja rozpoczęła się 
o godz. 10:00. 

W sesji uczestniczyli radni wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
 

1) Waldemar Kikolski – Wicestarosta Wysokomazowiecki, Dyrektor SP w Sokołach; 
2) Grzegorz Bielawski – I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Wys. Maz.; 
3) Danuta Perkowska – Prezes Banku Spółdzielczego w Sokołach; 
4) Magda Ożarowska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kowalewszczyźnie; 
5) Krystyna Leśniewska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bruszewie; 
6) Krystyna Dworakowska – Kierownik Klubu Dziecięcego w Sokołach; 
7) Marek Pabich – Kierownik Posterunku Policji w Sokołach; 
8) Cezary Zalewski – Dowódca JRG w PSP w Wysokiem Mazowieckiem; 
9) Tomasz Kruszewski – Komendant Zarządu Gminnego Oddziału Związku Ochotniczych Straży 

Pożarnych RP w Sokołach, Prezes Ochotniczej Straży Pożarnej w Bruszewie; 
10) Marcin Kruszewski – Prezes Zarządu Ochotniczej Straży Pożarnej w Sokołach; 
11) Tomasz Cimaszewski – Prezes Zarządu Ochotniczej Straży Pożarnej w Jeńkach; 
12) Andrzej Jamiołkowski – Delegat Podlaskiej Izby Rolniczej; 
13) Józef Zajkowski – Wójt Gminy; 
14) Irena Bruszewska – Skarbnik Gminy; 
15) Bożena Perkowska – Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego; 
16) Mieszkańcy gminy. 

 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 
oraz sołtysi wg załączonej listy obecności – załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad. 1. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski. Na wstępie poprosił 
wszystkich o powstanie i zaproponował uczcić minutą ciszy pamięć śp. Bogusławy Szabłowskiej 
Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego i wieloletniego pracownika Urzędu Gminy Sokoły. Uczestnicy 
sesji oddali hołd śp. Bogusławie Szabłowskiej. Następnie przywitał radnych, sołtysów, zaproszonych 
gości oraz wszystkich obecnych na sali. Na podstawie listy obecności poinformował, że w sesji 
uczestniczy 15 radnych. W związku z tym rada gminy może podejmować prawomocne uchwały. 
Ponadto ogłosił, że obrady Rady Gminy Sokoły są transmitowane, nagrywane i udostępniane 
w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie internetowej Urzędu Gminy, zgodnie z art. 20 ust. 
1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. Pełna treść informacji dotyczącej 
obowiązku informacyjnego wynikającego z art. 13 RODO znajduje się na stronie BIP-u i tablicy 
ogłoszeń urzędu. Głosowania jawne na sesjach rady odbywają się za pomocą urządzeń 
umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych. 
 
Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że porządek obrad dzisiejszej sesji 
został przekazany radnym na skrzynki poczty elektronicznej. Przedstawił, że na wniosek pana wójta 
proponuje wprowadzić do porządku obrad w punkcie 8 podpunkt 6 podjęcie uchwały w sprawie 
określenia średniej ceny paliwa w gminie na rok szkolny 2022/2023. Następnie zwrócił się do radnych 
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z zapytaniem, czy mają uwagi lub inne propozycje do proponowanego porządku obrad? Jednocześnie 
przedstawił, że zgodnie z art. 20 ust 1a ustawy o samorządzie gminnym zmiany w porządku obrad 
mogą być wprowadzone bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zarządził głosowanie nad przyjęciem 
zaproponowanej zmiany w porządku obrad. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie zmiany porządku obrad stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że Rada Gminy przyjęła zaproponowaną 

zmianę w porządku obrad. 
 

Porządek posiedzenia: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie zmiany w porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXX Sesji Rady Gminy. 
4. Informacja z pracy Wójta w okresie między sesjami. 
5. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego oraz podejmowane działania 

zmierzające do zmniejszenia przestępczości na terenie gminy. 
6. Informacja na temat ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy. 
7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2021/2022. 
8. Rozpatrzenie wniosków i podjęcie uchwał w następujących sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2022 rok; 
2) przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Sokoły do 2026 roku z perspektywą do 

2030 roku; 
3) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości na okres do 3 lat, 

której przedmiotem jest ta sama nieruchomość; 
4) powołania Komisji Inwentaryzacyjnej; 
5) rozpatrzenia petycji; 
6) określenia średniej ceny paliwa w gminie na rok szkolny 2022/2023. 

9. Przedstawienie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2022 r., 
kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania 
planów instytucji kultury. 

10. Omówienie założeń do projektu budżetu gminy na 2023 rok. 
11. Informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych. 
12. Informacja z realizacji uchwał Rady Gminy Sokoły przyjętych w I półroczu 2022 r.  
13. Wolne wnioski i informacje. 
14. Zamknięcie obrad. 
 
Ad. 3. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał wyciąg z protokołu XXX Sesji Rady 
Gminy, który stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu XXX 

Sesji Rady Gminy Sokoły. 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 
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 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia protokołu XXX Sesji Rady Gminy Sokoły 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że protokół XXX Sesji Rady Gminy 

Sokoły został przyjęty.  
 
Ad. 5. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że Z-ca Komendanta Powiatowego 
Policji zgłosił, że chciałby możliwie jak najszybciej przedstawić informację, ponieważ spieszy się na 
ważne spotkanie.  
 Radni nie wnieśli uwag do proponowanej zmiany w porządku obrad i przyjęli ją przez 
aklamację. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski przekazał głos panu komendowi i poprosił go 
o przedstawienie informacji o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego oraz o podejmowanych  
działaniach zmierzających do zmniejszenia przestępczości na terenie gminy. 

Grzegorz Bielawski I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Wys. Maz. przedstawił 
informację o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy Sokoły za 2021 rok, 
która stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski przedstawił, że w Internecie pojawiły się 
informacje na temat coraz częstszych kradzieży ciągników rolniczych. Poprosił przedstawiciela policji 
o odniesienie się do tej sprawy. 

Grzegorz Bielawski I Z-ca Komendanta Powiatowego Policji w Wys. Maz. odpowiedział, że na 
terenie powiatu wysokomazowieckiego nie odnotowaliśmy jeszcze takiego zdarzenia, ale dotarły do 
nas informacje o kradzieży ciągników rolniczych w powiatach zambrowskim i ostrowskim. W związku 
z tym wysłaliśmy listy do proboszczów parafii z obszaru działania komendy z prośbą o odczytanie ich 
w ogłoszeniach. Chcemy ostrzec mieszkańców przed coraz częstszymi kradzieżami i apelujemy 
o zwracaniem szczególnej uwagi na pozostawiane mienie. Wiemy, że w okresie intensywnej pracy 
polowej rolnicy w pośpiechu pozostawiają niezabezpieczony sprzęt bez odpowiedniego nadzoru. 
Przedstawił, że w sąsiednim powiecie został skradziony ciągnik rolniczy wraz z kluczykami i portfelem 
właściciela z dowodem rejestracyjnym i znaczną ilością gotówki w środku. Jak widać, świadczy to 
o beztrosce właścicieli pojazdów i złudnym poczuciu bezpieczeństwa. Pomimo tego, że mieszkamy 
w miarę bezpiecznym środowisku, to starajmy się zachować przysłowiową zwinność, czujność 
i przebiegłość, aby ograniczyć pole manewru potencjalnym sprawcom. Należy pamiętać o tym, że 
okazja czyni złodzieja. Przestępcy przemieszczają się po terenie i obserwują nas i nasze działania.  
 Radny Marek Czajkowski oświadczył, że policja powinna przyjrzeć się kwestii udrożnienia 
ruchu we wjeździe na targowisko w Sokołach. W niemalże każdy jarmark we wjeździe, a zarazem 
wyjeździe z placu targowego stoją handlujący, którzy utrudniają przejazd w obu kierunkach.  

Grzegorz Bielawski I Z-ca Komendanta Powiatowego Policji w Wys. Maz. zapytał, czy chodzi 
o właściwe oznakowanie? 

Radny Marek Czajkowski odpowiedział, że dobrze byłoby, aby policja na miejscu zbadała 
sytuację i zaproponowała panu wójtowi jakieś rozwiązanie. We wjeździe na targowisko nie ma 
chodnika. Piesi zmuszeni są wchodzić na targ jezdnią. Ciągle stoi tam samochód, który blokuje 
przejazd w obu kierunkach. Ruch odbywa się na przemian jednym pasem. Należy coś z tym zrobić, 
aby poprawić bezpieczeństwo. Do tej pory nie było tam wypadku, ale powinniśmy podjąć działania, 
aby do niego nie doszło w przyszłości. 

Grzegorz Bielawski I Z-ca Komendanta Powiatowego Policji w Wys. Maz. zobowiązał się na 
miejscu zbadać sytuację i wyciągnąć z tego wnioski. 

Radny Marek Czajkowski przedstawił, że wielu mieszkańców Sokół chodzi pieszo do sklepu 
Biedronka. Tam również brakuje chodnika. Ludzie są zmuszeni poruszać się drogą przeznaczoną dla 
samochodów. Należy zadbać o bezpieczeństwo podróżujących i zapobiec wypadkom. Działka nie jest 
własnością gminy, ale w naszym interesie jest dbać o dobro mieszkańców. 
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Grzegorz Bielawski I Z-ca Komendanta Powiatowego Policji w Wys. Maz. odpowiedział, że 
porozmawia na ten temat z panem wójtem. Poprosił kierownika posterunku o bliższe przyjrzenie się 
zasadności zgłoszonych wniosków. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski zaproponował zorganizowanie spotkania w celu wypracowania 
rozwiązania zgłoszonych problemów. 

Radna Jadwiga Sieniawska zapytała, czy moglibyśmy bliżej poznać naszego dzielnicowego? 
Grzegorz Bielawski I Z-ca Komendanta Powiatowego Policji w Wys. Maz. odpowiedział, że 

postaramy się podjąć działania, aby mieszkańcy mogli lepiej poznać swoich dzielnicowych. 
 
Ad. 4. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił informację z pracy między sesjami za okres od 
27 czerwca 2022 r. do 27 września 2022 r. Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
1) 

Radny Piotr Łapiński poinformował, że na poprzedniej sesji w obecności ministra pana Adama 
Andruszkiewicza poruszał temat dostępu do Internetu i sposób realizacji inwestycji przez firmę KOBA. 
Pan minister otrzymał zgromadzoną dokumentację, którą zawiózł do ministerstwa i tam wyznaczył 
pracownika do koordynowania sprawy w naszej gminie. W niedługim czasie kontaktowali się ze mną 
pracownicy Ministerstwa Cyfryzacji i Kancelarii Prezesa Rady Ministrów. Po interwencji w KPRM firma 
KOBA odpisała, że jest w stanie podłączyć do Internetu wszystkie zgłoszone punkty adresowe w ciągu 
miesiąca, ale zaznaczyła, że przeszkodą w realizacji dalszych działań jest nieuzasadnione niewydanie 
jej mapek do celów projektowych przez wydział geodezji Starostwa Powiatowego w Wysokiem 
Mazowieckiem. Po otrzymaniu takiej informacji pojechałem do starostwa, aby dowiedzieć się, co jest 
tego przeszkodą. Okazało się, że firma KOBA podaje nieprawdziwe informacje, gdyż złożyła wniosek, 
ale została wezwana do naniesienie poprawek. Poprawki nie zostały naniesione w wyznaczonym 
terminie, dlatego zgodnie z przepisami wydano odmowną decyzję. Kierownik wydziału geodezji 
przekazał mi na piśmie oficjalną odpowiedź, którą skierowałem do KPRM. Wyznaczony pracownik 
KPRM wysłał pismo do firmy KOBA w celu zmuszenia jej do ponownego złożenia wniosku o wydanie 
mapek. Obecnie czekamy na dalsze działania. Firma KOBA wprowadza nas w błąd twierdząc, że 
w naszej gminie nie ma zainteresowania podłączeniem się do Internetu. Prawda jest taka, że nie 
może wykonać inwestycji, ponieważ z własnej winy nie ma kompletnej dokumentacji. Radny Piotr 
Łapiński zobowiązał się publicznie, że nie odpuści firmie KOBA realizacji tego przedsięwzięcia i zrobi 
wszystko, co może, aby zapewnić wszystkim zainteresowanym mieszkańcom dostęp do Internetu. 
Ponadto poprosił pana wójta, aby gmina skierowała pismo do firmy KOBA i ze swojej strony wywarła 
na niej nacisk. Pan wójt jakiś czas temu skierował pismo do firmy KOBA o określenie terminu realizacji 
inwestycji. Do dziś nie otrzymaliśmy oficjalnej odpowiedzi na to pismo. Takie podejście obrazuje, jak 
KOBA traktuje gminę i jej mieszkańców. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski powiedział, że włączyliśmy się aktywnie w tą sprawę. Na komisji 
rozmawialiśmy o podłączeniu mieszkańców do Internetu i o usunięciu banneru reklamowego. Po 
naszym zgłoszeniu reklama spod pomnika-krzyża została usunięta. KOBA udzieliła mi odpowiedź na 
wysłane pismo poprzez SMS-a. Forma udzielania odpowiedzi na oficjalne pismo jest niepoważna. Po 
sesji ponowimy pismo. Podziękował radnemu Piotrowi Łapińskiemu za zaangażowanie w tą sprawę. 
2) 

Radny Marek Czajkowski oświadczył, że chciałby się odnieść do organizacji znamiennych 
dożynek w naszej gminie. Przedstawił, że rozmawiał z wieloma osobami na ten temat i mają oni 
podobne zdanie. Mieszkańcy gminy i parafianie nie są zadowoleni z wyboru na starostę dożynek 
osoby spoza gminy. Pan wójt sam zdecydował o wyborze starosty dożynek. Odbieramy to tak, że 
w gminie Sokoły nie ma porządnych i godnych rolników do pełnienia tej funkcji. Na komisji przed 
dożynkami ustaliliśmy scenariusz otwarcia hal targowych, ale nie został on zastosowany 
w rzeczywistości. Poprosił pana wójta, aby uzasadnił, dlaczego dokonano zmiany i kto był jej 
pomysłodawcą? 

Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił, że temat wyboru starostów dożynek gminno-
parafialnych był przedmiotem obrad wspólnego posiedzenia komisji zwołanego przed dożynkami. 



 5 

Sprawa została szczegółowo omówiona i wyjaśniona. Wątpliwość budziła decyzja o wyborze na 
starostę pana Arkadiusza Kalinowskiego Dyrektora Stacji Doświadczalnej Oceny Odmian w Krzyżewie. 
Pan wójt przybliżył, że pan Arkadiusz Kalinowski przyszedł do niego przed komisjami i powiedział, że 
chce zrezygnować z pełnienia funkcji starosty dożynek. Poprosiłem go wtedy, aby wstrzymał się 
z tym. Po przedstawieniu tematu na wspomnianej komisji i długiej dyskusji została podjęta 
i przegłosowana decyzja o pozostawieniu sprawy. Pan wójt poinformował, że w dzisiejszej sesji 
uczestniczy starościna dożynek pani Bogusława Kierzkowska. Podziękował jej za podjęcie się tej 
funkcji i godne reprezentowanie gminy. Wkrótce w dowód podziękowania starostowie dożynek 
otrzymają od nas pamiątkowe zdjęcia. W poprzednim roku bardzo długo szukaliśmy osób, które 
mogłyby pełnić funkcję starostów dożynek. Szczególnie mężczyźni nie chcieli podjąć się tej funkcji. 
Uznaliśmy, że w tym roku może być podobna sytuacja, dlatego zawczasu zaproponowałem ją panu 
Arkadiuszowi Kalinowskiemu. SDOO w Krzyżewie przygotowało wieniec dożynkowy. Wyjaśnił, że przy 
wyborze starosty nie było żadnych ukrytych intencji. Radny pan Marek Czajkowski prawdopodobnie 
zapomniał o czym rozmawialiśmy na komisji, albo chciał zabłysnąć przed kamerami robiąc sensację. 
Pan Kalinowski został powiadomiony o podjętej przez radnych decyzji, godnie zachował się podczas 
dożynek i właściwie reprezentował rolników. Poprosił radnych o odniesienie się do tego tematu 
i przybliżenie rozmów i ustaleń z komisji. Odnosząc się do poruszonej kwestii otwarcia hal targowych 
poprosił na sesję pracownicę UG p. Katarzynę Popielarczyk. Wyjaśnił, że w przeddzień dożynek 
szefowa kancelarii wicepremiera Jacka Sasina oświadczyła, że w obawie o bezpieczeństwo nie zgadza 
się na przecinanie nożyczkami białoczerwonej wstęgi przez kilkanaście osób. Forma otwarcia została 
omówiona na spotkaniu z przewodniczącymi rady. Pan wójt oświadczył, że zmiana formy otwarcia nie 
była jego osobistą decyzją, a wynikała z wytycznych kancelarii wicepremiera. 

 Katarzyna Popielarczyk pracownica UG poinformowała, że zostały przygotowane nożyczki 
i białoczerwona szarfa, aby pan wójt, państwo radni i zaproszeni goście mogli przeciąć wstęgę. 
Szefowa kancelarii p. Jacka Sasina poprosiła nas o zmianę formy otwarcia. Podejrzewamy, że zmiana 
sposobu otwarcia była spowodowana obawą o bezpieczeństwo. Decyzja została podjęta w ostatniej 
chwili, dlatego nie byliśmy w stanie powiadomić o tym wszystkich radnych i gości. Szefowa kancelarii 
wicepremiera zdecydowała również o zmianie koloru szarfy. Szarfa białoczerwona została zastąpiona 
szarfą w kolorze białym.  

Wójt Gminy Józef Zajkowski uzupełnił, że biała szarfa została zaczepiona na dwóch słupkach. 
Wspólnie z wicepremierem panem Jackiem Sasisnem pociągnęliśmy za brzegi szarfy i dokonaliśmy 
otwarcia hal targowych. Otwarcie odbyło się zgodnie z zaleceniami kancelarii. Wszyscy obecni na 
dożynkach mogą to potwierdzić. Poprosił uczestników sesji o odniesienie się do sprawy. 

Radny Marek Czajkowski powiedział, że nie będzie odnosił się do kwestii wyboru starosty. 
Wszyscy radni wiedzą, jaka była dyskusja na komisji. Oświadczył, że nie żyjemy już w czasach komuny, 
że ktoś z góry będzie nam narzucał, co i jak mamy robić. To my byliśmy gospodarzami dożynek i to my 
powinniśmy zdecydować o tym, jak otwiera się targowisko. W całej Polsce na otwarcie przecina się 
nożyczkami wstęgę białoczerwoną, która reprezentuje nasze barwy narodowe. Pocieszające w tym 
wszystkim jest to, że wstęga była biała, a nie jakaś kolorowa. Stwierdził, że jest zdegustowany takim 
postępowaniem. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że nie mógł zlekceważyć wytycznych wicepremiera 
reprezentującego polski rząd. Taka decyzja byłaby niepoważna. 

Radna Jadwiga Sieniawska odnosząc się do kwestii wyboru starostów dożynek przypomniała, 
że dożynki były gmino-parafialne. W pierwszej kolejności odbyło się spotkanie w remizie i to tam 
zapadła decyzja o wyborze starostów. Na komisji zostaliśmy tylko poinformowani o ustaleniach i całej 
organizacji. 

Radny Marek Czajkowski oświadczył, że rozmawialiśmy z proboszczem na ten temat i był on 
zdegustowany formą wyboru starostów. Proboszcz dowiedział się po fakcie, kto został wybrany na 
starostów. Poprosił o zakończenie tematu i wyciągniecie wniosków na przyszłość. Po organizacji 
dożynek pozostało wrażenie, że radni są we wszystkim bezradni. 
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Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski podziękował radnemu Markowi Czajkowskiemu za 
poruszenie tematu. Wyraził nadzieję, że w przyszłym roku nad organizacją dożynek rozpoczniemy 
prace na początku roku. 
3) 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że postanowiliśmy uhonorować 
sołtysów, którzy pełnią funkcję sołtysa powyżej 15 lat. Takich sołtysów w naszej gminie mamy 
siedemnastu. Wyróżnienia były wręczane sołtysom 4 września 2022 r. podczas dożynek gminno-
parafialnych. Uhonorowaliśmy wówczas 10 sołtysów. Podczas wręczania statuetek 7 sołtysów nie 
było obecnych na targowisku. Przewodniczący zaprosił do odznaczenia następujących sołtysów: 

1) Henryka Perkowskiego sołtysa wsi Drągi; 
2) Radosława Truskolawskiego sołtysa wsi Jabłonowo-Kąty; 
3) Stanisława Banacha sołtysa wsi Jabłonowo-Wypychy; 
4) Jerzego Wołpiuka sołtysa wsi Mojsiki; 
5) Czesława Choińskiego sołtysa wsi Roszki-Sączki; 
6) Zenona Zalewskiego sołtysa wsi Stare Racibory; 
7) Jerzego Jamiołkowskiego sołtysa wsi Stare Truskolasy. 

Wójt wraz z Przewodniczącymi Rady wręczyli sołtysom statuetki i podziękowali im za pracę 
na rzecz społeczności lokalnej. 

Bożenna Żukowicz sołtys wsi Kruszewo-Brodowo w imieniu wyróżnionych sołtysów złożyła 
podziękowania za otrzymane wyróżnienie i docenienie pracy sołtysów. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski przedstawił, że obecnie w 12 miejscowościach 
w gminie nie ma sołtysa. Zachęcił mieszkańców do wyboru sołtysa w swojej wsi. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że tam gdzie będą chętni podejmiemy próbę 
wybrania sołtysa. 
4) 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że ponadto chcielibyśmy wyróżnić 

pana Stanisława Zbigniewa Mieczkowskiego rolnika ze wsi Truskolasy Niwisko za wybitne osiągnięcia 

w hodowli koni i reprezentowanie gminy Sokoły na XXVIII Regionalnej Wystawie Zwierząt 

Hodowlanych w Szepietowie. 

Wójt wraz z Przewodniczącymi Rady wręczyli p. Stanisławowi Mieczkowskiemu nagrodę od 
Samorządu Gminy Sokoły. 

 
Ad. 6. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że na terenie gminy Sokoły mamy 
trzy jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej: 

1) OSP w Jeńkach – Prezes p. Tomasz Cimaszewski; 
2) OSP w Bruszewie – Prezes p. Tomasz Kruszewski; 
3) OSP w Sokołach – Prezes p. Marcin Kruszewski. 

Komendantem Gminnego Oddziału Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP w Sokołach 
jest p. Tomasz Kruszewski. 

Dowódca Jednostki Ratowniczo-Gaśniczej w Państwowej Straży Pożarnej w Wysokiem 
Mazowieckiem Cezary Zalewski przedstawił informację o stanie ochrony przeciwpożarowej na terenie 
Gminy Sokoły, która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 Prezes Zarządu Ochotniczej Straży Pożarnej w Sokołach Marcin Kruszewski przedstawił 
sprawozdanie z działalności OSP w Sokołach, która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 Wójt Gminy Józef Zajkowski zapoznał z pismem Wojewody Podlaskiego o dystrybucji tabletek 
z jodkiem potasu w przypadku wystąpienia zdarzenia radiacyjnego. Pismo stanowi załącznik nr 11 do 
protokołu. Przedstawił, że cały czas musimy być w gotowości i czekać na dalsze instrukcje działania 
w tym temacie. Podziękował strażakom za zaangażowanie i pracę na rzecz społeczności lokalnej. 
 Radny Marek Czajkowski zapytał, jaki wpływ na bezpieczeństwo mieszkańców ma sprawność 
techniczna hydrantów? Czy często zdarzają się takie sytuacje, jak w Waniewie? 
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 Prezes Zarządu OSP w Sokołach Marcin Kruszewski odpowiedział, że takie sytuacje nie 
zdarzają się zbyt często. Podczas pożaru w Waniewie doszło do sytuacji, że hydrant zlokalizowany 
najbliżej pożaru nie wystarczał do napełniania wszystkim samochodów pożarniczych. Zwrócił uwagę, 
że zbiornik samochodu o pojemności 4 tys. litrów jesteśmy w stanie wypompować w czasie poniżej 
5 minut. Nawet najbardziej wydajny hydrant nie jest w stanie jednocześnie sprostać potrzebom kilku 
samochodów. Państwowa Straż Pożarna czuwa nad tym i bardzo często wysyła w miejsce zdarzenia 
większe siły niż są faktycznie tam potrzebne. Dla wielu osób może wydawać się to dziwne, że do 
niewielkiego pożaru często przyjeżdża kilka samochodów i spora grupa strażaków, ale lepiej mieć 
zapas sprzętowy i ludzki niż realizować akcję, która niespodziewanie może nas przerosnąć. W sprawie 
sprawności hydrantów na terenie gminy najlepiej rozmawiać z Prezesem SKR-u, ponieważ to on 
odpowiada za to, aby cała infrastruktura była gotowa do akcji. 

Radny Marek Czajkowski podziękował za obszerne wyjaśnienie. Przypomniał, że na wspólnym 
posiedzeniu komisji rozmawialiśmy o sprawdzaniu sprawności technicznej hydrantów. Pan wójt 
zobowiązał się zmienić zapisy umowy z SKR-em w taki sposób, aby raz w ciągu dokonano sprawdzenia 
hydrantów i przepłukano linię wodociągową. Właściciel samochodu zobowiązany jest raz do roku 
zrobić przegląd samochodu, tak samo należałoby postępować w przypadku hydrantów. 

Mieszkaniec gminy RK odnosząc się do tematu dysponowania tabletek z jodkiem potasu 
zapytał, czy gmina posiada instrukcję użycia takiego preparatu i komu to ma być podane? Czy prawdą 
jest, że tabletki z jodkiem potasu mają trafić do szkół i tam mają być podawane dzieciom? W jaki 
sposób ma to być realizowane? Czy będzie potrzebna do tego zgoda rodzica? Czy szkoła sama o tym 
zdecyduje? 
 Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że dziś otrzymał od wojewody odczytane pismo. 
W najbliższych dniach będzie szkolenie i pojawią się stosowne instrukcje, wówczas będziemy mogli 
odpowiedzieć na postawione pytania. 
 Radna Jadwiga Sieniawska w imieniu radnych i mieszkańców gminy podziękowała strażakom  
za ogromne poświecenie i pracę na rzecz społeczności lokalnej. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski ogłosił 15 minut przerwy w posiedzeniu. 
 

Ad. 7. 
 Po przerwie przewodniczący wznowił obrady i poprosił dyrektorów szkół podstawowych 
z terenu gminy Sokoły o przedstawienie informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok 
szkolny 2021/2022. 
 Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bruszewie Krystyna Leśniewska przedstawiła informację 
z pracy Szkoły Podstawowej w Bruszewie za rok szkolny 2021/2022, która stanowi załącznik nr 12 do 
protokołu. 
 Pytań i uwag do przedłożonej informacji nie wniesiono. 
 Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kowalewszczyźnie Magda Ożarowska przedstawiła 
informację z pracy Szkoły Podstawowej w Kowalewszczyźnie za rok szkolny 2021/2022, która stanowi 
załącznik nr 13 do protokołu. 
 Pytań i uwag do przedłożonej informacji nie wniesiono. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sokołach Waldemar Kikolski przedstawił informację z pracy 
Szkoły Podstawowej w Sokołach za rok szkolny 2021/2022, która stanowi załącznik nr 14 do 
protokołu. 

Pytań i uwag do przedłożonej informacji nie wniesiono. 
 

Ad. 8. 
1) 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2022 r. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
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Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie zmian 
w budżecie gminy na 2022 r. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2022 r., stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
Wiceprzewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XXXI/211/2022 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 r., stanowi załącznik nr 16 do protokołu 
 
2) 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Sokoły do 2026 roku z perspektywą do 
2030 roku. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Sokoły do 2026 roku z perspektywą do 2030 roku. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

Ochrony Środowiska dla Gminy Sokoły do 2026 roku z perspektywą do 2030 roku, stanowi załącznik 
nr 17 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXXI/212/2022 
w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Sokoły do 2026 roku z perspektywą do 

2030 roku, stanowi załącznik nr 18 do protokołu 
 
3) 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości na okres do 3 lat, 
której przedmiotem jest ta sama nieruchomość. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości na okres do 3 lat, której 
przedmiotem jest ta sama nieruchomość. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 
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 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości na okres do 3 lat, której przedmiotem jest ta 
sama nieruchomość, stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXXI/213/2022 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości na okres do 3 lat, 

której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, stanowi załącznik nr 20 do protokołu 
 
4) 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 
powołania Komisji Inwentaryzacyjnej. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie powołania Komisji 

Inwentaryzacyjnej, stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XXXI/214/2022 

w sprawie powołania Komisji Inwentaryzacyjnej, stanowi załącznik nr 22 do protokołu 
 
5) 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Janusz Grabowski poinformował, że 
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Sokoły po rozpatrzeniu petycji o utworzenie 
Młodzieżowej Rady Gminy Sokoły uznała złożoną petycję za niezasługującą na uwzględnienie. 
Stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Sokoły w sprawie rozpatrzenia petycji 
o utworzenie Młodzieżowej Rady Gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia petycji. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 1 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji, 

stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
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Uchwała Nr XXXI/215/2022 

w sprawie rozpatrzenia petycji, stanowi załącznik nr 25 do protokołu 
 
6) 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie określenia średniej ceny paliwa w gminie na rok szkolny 2022/2023. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 
określenia średniej ceny paliwa w gminie na rok szkolny 2022/2023. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie określenia średniej ceny 

paliwa w gminie na rok szkolny 2022/2023, stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XXXI/216/2022 

w sprawie określenia średniej ceny paliwa w gminie na rok szkolny 2022/2023,  
stanowi załącznik nr 27 do protokołu 

 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski ogłosił 10 minut przerwy w posiedzeniu. 

 
Ad. 9. 

Po przerwie Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski wznowił obrady i przekazał głos pani 
skarbnik. 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła informację o przebiegu wykonania budżetu 
gminy za I półrocze 2022 r., kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji 
o przebiegu wykonania planów instytucji kultury, która stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 
Ad. 10. 
 Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił założenia do projektu budżetu gminy na 2023 rok, 
które stanowią załącznik nr 29 do protokołu. 
 Radny Marek Czajkowski zaapelował do sołtysów o zgłaszanie do gminy wniosków o ujęcie 
określonych potrzeb w budżecie gminy na przyszły rok. Będziemy analizowali wszystkie zgłoszenia 
i postaramy się w miarę możliwości je zrealizować. Ponadto poinformował, że na posiedzeniu komisji  
wnioskował o ustalenie dodatkowego wynagrodzenia sołtysom z tytułu pełnienia funkcji sołtysa. 
W kuluarach sołtysi rozmawiają o tym pomiędzy sobą, ale nikt do tej pory oficjalnie nie zdecydował 
się o to zawnioskować. Zwrócił uwagę, że ciągle ubywa sołtysów w naszej gminie. Koszty wszystkiego 
wzrastają, a sprawowana funkcja jest bardzo niewdzięczna. Od sołtysa wiele rzeczy wymaga gmina 
i ksiądz. Zaproponował zorganizowania obchodów dnia sołtysa w naszej gminie w celu podniesienia 
rangi sołtysa i docenienie pracy sołtysów. Przedstawione tematy były poruszane na komisji. Poprosił 
sołtysów, aby odnieśli się do tego. Wyraził nadzieję, że podjęte działania spowodują, że sołtysów nie 
będzie ubywało, a w końcu zacznie przybywać. Można zorganizować szkolenia, wyjazdy studyjne 
i różne formy organizacyjne. Nasi sołtysi mogliby w innych województwach podpatrzeć to, co można 
byłoby wdrożyć w naszej gminie.  
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 Radny Piotr Łapiński oświadczył, że obecnie wielu mieszkańców gminy korzysta z udogodnień 
technicznych i płaci podatki i opłaty za pośrednictwem Internetu. Takie rozwiązanie powoduje, że 
sołtysi nie otrzymują zbyt wysokich prowizji. Warto byłoby zastanowić się nad jakąś formą  
rekompensaty. Mieszkańcy niektórych wiosek z samego szacunku do sołtysa niosą podatek do 
sołtysa, po to aby pokazać mu wdzięczność i zrekompensować koszty ponoszone w związku 
z pełnioną funkcją sołtysa. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski oświadczył, że porozmawiamy na ten temat na 
posiedzeniu komisji. 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska odpowiedziała, że możemy o tym rozmawiać. W naszej 
gminie prowizja wynosi 8 % od zebranego podatku. Bardzo dużo jest wpłat elektronicznych. Od tego 
sołtys nie otrzymuje prowizji. Zawsze podkreślamy rangę sołtysa. Sołtys jest dla nas bardzo ważną 
osobą. W wioskach, gdzie podatek zbierają sołtysi nie ponosimy kosztów przesyłek. Zdajemy sobie 
sprawę z tego, że prowizja w małej wiosce jest niewielka. W niektórych gminach wysokość prowizji 
jest zróżnicowana. Wszystko jest do rozważenia. W kompetencji rady gminy jest ustalenie wysokości 
inkasa. Kilku naszych radnych pełni funkcję sołtysa. W orzecznictwie sądów są przypadki, że uchwały 
przegłosowane głosami radnych pełniących jednocześnie funkcję sołtysa były uchylane, ponieważ 
uznano że decyzje zapadały dla osiągnięcia własnych korzyści. W ustawie o samorządzie gminnym są 
przepisy mówiące o tym, że nie powinno się zabierać głosu we własnej sprawie. Cztery lata temu 
rozpoczęło się procedowanie zmian w ustawie o samorządzie gminnym w kwestii wprowadzenia 
wynagrodzenia sołtysów. Na chwilę obecną nie ma jeszcze takiego przepisu. Jeżeli zostanie on 
wprowadzony, to będzie można o tym dyskutować i ustalić takie wynagrodzenie. Zmiana wysokości 
inkasa jest możliwa, ale taka decyzja powinna zapaść na komisji przed sesją. Odnosząc się do kwestii 
wniosku sołectwa oświadczyła, że powinien on spełniać wymogi proceduralne określone w uchwale 
rady gminy. Przy konstrukcji budżetu gminy pan wójt wybiera zadania priorytetowe. Wydatki zależą 
od dochodów. Zrealizować można tyle, ile nas na to stać. W ciągu roku budżetowego wprowadzane 
są zmiany do budżetu. Pan wójt stara się realizować zadania w taki sposób, aby zaspokoić potrzeby 
jak największej części mieszkańców gminy. Na chwilę obecną są to tylko założenia. Na opracowanie 
projektu budżetu mamy czas do 15 listopada. 

Radny Marek Czajkowski oświadczył, że może dla pani skarbnik przynieść artykuł z Gazety 
Sołeckiej, w którym jest mowa o tym, że sołtys może otrzymywać ryczałt kwartalny bądź miesięczny 
za pełnienie funkcji sołtysa. Redaktor gazety powołuje się na wyroki sądów, a więc informacja jest 
wiarygodna i zgodna z przepisami prawa. Zaapelował, aby przy tworzeniu projektu budżetu nie 
zapominać o wnioskach i potrzebach mieszkańców gminy. Radni i sołtysi działają w interesie gminy, 
dlatego chcielibyśmy być wykształceni i rozeznani o tym, co się dzieje w innych gminach. Nie możemy 
być wciąż zamknięci w gminie i słuchać wykładów przyjeżdżających tu osób. Zwrócił uwagę, że każdy 
z nas jeśli wyjedzie poza powiat, to widzi jak wyglądają tam drogi i jak są utrzymane w sezonie letnim 
i zimowym. W naszym powiecie pobocza koszone są tylko 80 cm od krawędzi jezdni. Jeżeli łoś lub 
sarna wpada na drogę, to widzimy ją dopiero, jak już jest na asfalcie. Czas reakcji mamy bardzo krótki 
i musimy uderzyć w zwierzę. Poprosił sołtysów o składanie wniosków do przewodniczącego rady, 
a radni na komisji będą nad nimi dyskutować. 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska wyjaśniła, że wnioski powinny być składane do  wójta, a nie 
do przewodniczącego rady. Wójt jest organem wykonawczym. Wnioski są przedkładane radnym na 
posiedzeniu komisji i dopiero wtedy omawiane. Przepisy mówią o tym wprost, dlatego nie można 
odwracać kolejności postępowania. 

 Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że nie ujmujemy rangi sołtysom. Przedstawił, że 
przed przystąpieniem do opracowywania budżetu wcześniej musimy określić dochody, a następnie 
przejść do obligatoryjnych wydatków. Zobowiązaliśmy się przekazać dofinansowanie powiatowi na 
przebudowę drogi z Sokół do Nowych Racibor. Inwestycja zostanie rozłożona na dwa lata. Do tej 
inwestycji dołożymy w ciągu dwóch lat 5,5 mln zł. Kolejnym zadaniem do dofinansowania jest droga 
powiatowa z Kobylina-Borzymy do Czajk. Na ten cel musimy przeznaczyć 560 tys. zł. W sumie w 2023 
roku do przebudowy dróg powiatowych zobowiązaliśmy się dołożyć powiatowi 3 mln 310 tys. zł. 
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Zaapelował o rozsądne i spokojne podejście do tematu inwestycji. Na chwilę obecną mamy tylko 
założenia, ale wkrótce będziemy rozmawiali o projekcie. 

Sołtys wsi Porośl-Kije Tadeusz Brzozowski zaproponował, aby przed przystąpieniem do 
przebudowy drogi z Sokół do Nowych Racibor zaprojektować rondo w Rzącach. Takie rozwiązanie 
przyczyni się poprawy bezpieczeństwa w tym miejscu.  

Wicestarosta Wysokomazowiecki Waldemar Kikolski odpowiedział, że w ramach planowanej 
inwestycji zostanie przebudowany rozjazd dróg w Noskach Śnietnych. Na skrzyżowaniu dwóch dróg 
powiatowych w Rzącach będą wstawione tzw. łezki. Takie rozwiązane ma poprawić bezpieczeństwo 
w sposób wystarczający. Budowa ronda w tym miejscu nie została zaplanowana.  

Sołtys wsi Porośl-Kije Tadeusz Brzozowski dodał, że w tym miejscu było wiele wypadków, 
dlatego przebudowując drogę dobrze byłoby poprawić bezpieczeństwo na skrzyżowaniu. 

Wicestarosta Wysokomazowiecki Waldemar Kikolski odpowiedział, że doskonale o tym i wie 
i zdaje sobie z tego sprawę. Po zmianie oznakowania sytuacja na skrzyżowaniu uległa poprawie. 
Zamontowanie dodatkowego oznakowania na skrzyżowaniu powinno jeszcze bardziej poprawić 
bezpieczeństwo w tym miejscu. Zobowiązał się porozmawiać na temat propozycji sołtysa na zarządzie 
i udzielić odpowiedzi zainteresowanemu. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski zaproponował, aby sołtysi z tego rejonu złożyli oficjalny wniosek 
w tej sprawie do powiatu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski oświadczył, że jeżeli powiat w tym miejscu miałby 
wykonać tak małe rondo jak w Klukowie, to lepiej jak zostanie zrealizowana pierwotna koncepcja. 

Wicestarosta Wysokomazowiecki Waldemar Kikolski poprosił o wniosek, wówczas będziemy 
go rozpatrywać. 

Sołtys wsi Porośl-Kije Tadeusz Brzozowski poprosił o wymalowanie linii na drodze z Sokół do 
Nowych Racibor po wykonanej przebudowie. 

Wicestarosta Wysokomazowiecki Waldemar Kikolski odnosząc się do kwestii koszenia 
poboczy dróg przypomniał, że na poprzednim posiedzeniu komisji pan starosta przedstawiał pomysł 
zawiązania porozumienia pomiędzy gminami a powiatem po to, aby pozyskać środki i rozpocząć 
działania związane z utrzymaniem dróg. Zwrócił uwagę, że utrzymanie dróg jest sporym wydatkiem, 
a maszyny koszące pobocza ulegają częstym awariom, tylko dlatego że uderzają w różne przedmioty, 
które nie powinny się tam znajdować. Operator maszyny nie jest w stanie dostrzec wszystkiego 
w trawie. Przedstawił, że po zakupie nowocześniejszych maszyn będziemy mogli profesjonalnie zająć 
się koszeniem poboczy. Zaapelował do mieszkańców, aby nie wyrzucali odpadów do rowu.  

Sołtys wsi Dworaki-Pikaty Marian Dworakowski oświadczył, że powiat remontuje w miarę 
jeszcze dobrą drogę z Sokół do Nowych Racibor, a zapomina od tragicznym odcinku z Pęz do Dworak-
Pikat. Państwo radni podczas komisji oglądali stan techniczny dróg i mogą to potwierdzić. Oświadczył, 
że rozumie, że pan przewodniczący i pan wicestarosta mieszkają w Nowych Raciborach i dbają 
o drogę do siebie, ale nie powinni zapominać o drodze pilniejszej do realizacji. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski odpowiedział, że droga z Sokół do Nowych Racibor 
została ujęta w planach inwestycyjnych już wiele lat temu. Nie można tej kwestii łączyć z pełnieniem 
takich, czy innych stanowisk. W kolejnych latach przyjdzie czas na wykonanie innych zadań. 

Wicestarosta Wysokomazowiecki Waldemar Kikolski odpowiedział, że doskonale zna stan 
techniczny obu dróg. Zwrócił uwagę, że natężenie ruchu na drodze z Sokół do Nowych Piekut jest 
dużo większe niż na drodze z Pęz do Dworak Pikat. Przebudowa drogi zostanie wykonana w kolejnych 
latach. W tym roku zrobimy tylko remont. Nie jesteśmy w stanie zrealizować obu inwestycji w tym 
samym czasie. 

Sołtys wsi Dworaki-Pikaty Marian Dworakowski oświadczył, że dziury w nawierzchni drogi 
z Pęz do Dworak zostały załatane, ale nie rozwiązuje to problemu ponieważ po zimie dziury znowu się 
pojawią. Zawnioskował o kompleksową przebudowę drogi na całym odcinku. 

Radny Marek Czajkowski oznajmił, że na posiedzeniu komisji rozmawialiśmy o wykonaniu 
nalewek na nawierzchnię dróg z Pęz do Dworak i z Bruszewa do Faszcz. Ustaliliśmy, że ma to być 
wykonane.  
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Wicestarosta Wysokomazowiecki Waldemar Kikolski odpowiedział, że do tanga trzeba 
dwojga. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski powiedział, że zostało ustalone, że na odcinku 
z Pęz do Dworak mają być połatane dziury. Nie planowaliśmy wykonywania nalewki na tym odcinku. 
 
Ad. 11. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski przedstawił informację dotyczącą analizy 
oświadczeń majątkowych Radnych Gminy Sokoły, która stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski przedstawił informację dotycząca analizy 

oświadczeń majątkowych skarbnika gminy, sekretarza gminy, kierowników jednostek organizacyjnych 
gminy oraz osób wydających decyzje administracyjne w imieniu wójta stanowi załącznik nr 31 do 
protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 
Ad. 12. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że na skrzynki poczty elektronicznej 
radnych została przekazana informacja z realizacji uchwał Rady Gminy Sokoły przyjętych w I półroczu 
2022 r. Zapytał, czy są pytania bądź uwagi do tej informacji? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zapytał, czy jest potrzeba odczytania w/w 

informacji? 
Radni nie zgłosili potrzeby odczytania informacji. 
Informacja z realizacji uchwał Rady Gminy Sokoły przyjętych w I półroczu 2022 r., stanowi 

załącznik nr 32 do protokołu. 
 

Ad. 13. 
1) 
 Radny Piotr Łapiński oświadczył, że inwestycja na targowisku została wykonana i oficjalnie 
otwarta. Odbyły się trzy przetargi na wybór operatora do prowadzenia targowiska. Nie było jednak 
chętnych, aby podjąć się tego zadania. Mieszkańcy chcieliby wiedzieć, co dalej? Zapytał pana wójta, 
jakie ma plany na zagospodarowanie obiektu? Wszyscy radni otrzymali plan marketingowy na 
zagospodarowanie tego obiektu. Na komisjach rozmawialiśmy na ten temat. Okazuje się, że czasami 
łatwiej jest coś wybudować, niż później to utrzymać. Poprosił pana wójta o udzielenie odpowiedzi. 
 Wójt Gminy Józef Zajkowski podziękował wszystkim radnym, sołtysom, strażakom, kołom 
gospodyń wiejskich i wszystkim osobom, którzy aktywnie angażowali się w organizację dożynek 
i otwarcie hal targowych. Pytanie jest bardzo zasadne. Sam zamierzałem się do tego odnieść. Na 
skrzynki poczty elektronicznej przesłaliśmy państwu ofertę firmy Mimesis reprezentowaną przez 
panią Ewę Kurlendę, z konkretną propozycją. Chętni byli, rozmowy były prowadzone, ale do 
przetargu nikt nie przystąpił. Sołtysi Dworak pamiętają, jak 20 lat temu Stowarzyszenie Praca i Rozwój 
rozpoczynało działalność Zakładu Pielęgnacyjno-Opiekuńczego w Dworakach-Staśkach. 
 Sołtys wsi Truskolasy Lachy Teresa Dardzińska poprosiła, aby pan wójt przeszedł od razu do 
konkretów. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski zapytał pani sołtys, czy jej się spieszy i czy jej coś przeszkadza? 
Oświadczył, że padło pytanie, dlatego chce udzielić szczegółowej odpowiedzi. 

Sołtys wsi Truskolasy Lachy Teresa Dardzińska poprosiła, aby pan wójt kontynuował 
wypowiedź. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski kontynuując powiedział, że był to pewien proces. Nie stało się to 
z dnia na dzień. W przypadku hal targowych zakładaliśmy, że uda się nam wybrać operatora 
w przetargu. Było kilku zainteresowanych, ale ostatecznie nikt nie przystąpił do przetargów. Centrum 
Wystawienniczo-Targowe, to nowa jakość. To nowy twór. Potrzeba więc trochę czasu, aby wszystko 
się ułożyło. W gminach Czyżew i Szepietowo utwardzono place targowe i wybudowano wiaty dla 
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handlujących. Koszty realizacji tych inwestycji nie były znacząco niższe niż w naszym przypadku. Po 
zakończeniu sesji osobom najbardziej zainteresowanym mogę przekazać ofertę firmy. W październiku 
odbędzie się spotkanie. Obecnie firma wysyła pisma do interesariuszy. Podczas otwarcia obiektu 
wypowiadał się Dyrektor z Polskiej Federacji Bydła i Producentów Mleka. Współpracą jest też 
zainteresowany Związek Hodowców Bydła Mięsnego. Pan wójt oświadczył, że nie jest w stanie od 
jutra zorganizować tam działalności. Początki zawsze są trudne, ale wierzymy że wszystko ułoży się po 
naszej myśli.  

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska poinformowała, że zgodnie 
z ustawą o gospodarce nieruchomościami w pierwszej kolejności rzeczoznawca dokonał wyceny 
czynszu dzierżawnego za obiekt. Rzeczoznawca z pewnymi trudnościami dokonał wyceny, ponieważ 
nie było obiektu do którego mógłby porównać tą inwestycję. Korzystając z innych metod ustalił 
czynsz dzierżawny do pierwszego przetargu w wysokości 30 tys. zł. Nikt do tego przetargu nie 
przystąpił, pomimo tego że było zainteresowanie. W związku z tym zdecydowaliśmy się ogłosić drugi 
przetarg. Cena do drugiego przetargu została obniżona o 50%. W drugim przetargu, podobnie jak 
w pierwszym, nie było chętnych do złożenia oferty.  

Sołtys wsi Porośl-Kije Tadeusz Brzozowski zapytał, czy przedstawiane kwoty to propozycje 
dzierżawy miesięcznej?  

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska odpowiedziała, że tak. Są to 
stawki miesięcznego czynszu. W kolejnym etapie zgodnie z ustawą o gospodarce nieruchomościami 
zostały ogłoszone negocjacje z zachowaniem konkurencji. Przepisy pozwalają na obniżenie 
pierwotnej wysokości czynszu do 40 %. Trzeci przetarg został ogłoszony z ceną wywoławczą 
w wysokości 12 tys. zł. Postępowanie nie zostało jeszcze zakończone. Trudno więc, na ten moment 
wypowiadać się w kwestii odzewu zainteresowanych. Firma Mimesis jest jedną z wielu, która być 
może przystąpi do tego przetargu. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski powiedział, że łatwiej byłoby nam zrobić same utwardzenie placu 
i wiatę. W okresie zimowym funkcjonalność wiaty jest bardzo słaba. Zamierzamy udostępnić obiekt 
handlującym umożliwiając im handel w komfortowych warunkach. Na halach została zamontowana 
fotowoltaika, a wewnątrz niej promienniki. Obiekt będzie wykorzystywał pompy ciepła. Takie 
rozwiązanie spowoduje zminimalizowanie kosztów utrzymania budynku. Pan wójt odczytał fragment 
propozycji skierowanej do zainteresowanych złożeniem oferty na prowadzenie targowiska będącej 
częścią dokumentacji przetargowej. Ponadto przedstawił, że w najbliższym czasie Podlaski Ośrodek 
Doradztwa Rolniczego w Szepietowie planuje zorganizować w Centrum Wystawienniczo-Targowym 
konferencję na temat produkcji wołowiny. Polska Agencja Rozwoju Przedsiębiorczości również 
planuje zorganizowanie tu konferencji na temat wodoru i energii odnawialnej. Firma Mimesis 
chciałaby organizować targowiska dla bydła i giełdy różnych gatunków zwierząt. Mamy 
zainteresowanych wystawą psów i gołębi. Zainteresowani czekają na wybór operatora i promocję 
obiektu. Nie możemy przekazać obiektu zainteresowanemu z wolnej ręki. Obowiązują nas przepisy 
i musimy ich przestrzegać. Jeżeli po przetargu okaże się, że cena jest zbyt wysoka, to ponowne 
weźmiemy rzeczoznawcę i skorygujemy wycenę. Zaapelował o zachowanie spokoju i wspieranie 
działań gminy przy realizacji inwestycji. 

Radny Marek Czajkowski zaapelował o zmianę organizacji ruchu na targowisku. Przedstawił, 
że w wejściu na targowisko od strony ul. Tykocińskiej nie ma chodnika. We wjeździe zawsze 
zaparkowane są przynajmniej dwa samochody. Przejazd do hal jest utrudniony, ponieważ sprzedający 
blokują wjazd i wyjazd z placu. Wystarczy namalować podwójną ciągłą linię i problem sam się 
rozwiąże. Można będzie handlować po obu stronach drogi, ale nie powinno się handlować w drodze 
i blokować przejazdu innym. Ponadto zwrócił uwagę, że parking dla osób niepełnosprawnych jest 
w najbardziej niedogodnym miejscu na targowisku, ponieważ usytuowano go właśnie tam, gdzie jest 
największy skos na całym placu. Na ogrodzeniu targowiska zostały wywieszone banery reklamowe. 
Na jednym z poprzednich komisji mówiłem o tym, aby zmienić uchwałę tak, aby gmina miała z tego 
tytułu dochód. Zgłosił potrzebę przebudowy wjazdu na plac targowy od strony ul. Tykocińskiej, 
zapewnienie większej ilości toalet, postawienie większej tablicy na ogłoszenia i uregulowanie spraw 
organizacyjnych. 
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Wójt Gminy Józef Zajkowski zapytał, czy lepsza byłaby tablica otwarta, czy zamykana? 
Radny Marek Czajkowski odpowiedział, że lepiej sprawdziłaby się otwarta, ale z jakimś 

daszkiem, aby nie zamakały ogłoszenia i każdy mógł bez problemu zamieścić to, z czym chce się 
publicznie ogłosić. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski zobowiązał się postawić drugą bądź większą tablicę. Oświadczył, 
że przyznaje się do błędu związanego z organizacją ruchu na placu targowym. Wyjaśnił, że pracownik 
pobierający opłatę targową zwracał uwagę handlującym, ale nie przyniosło to spodziewanego  
efektu. Przyjrzymy się bliżej tej sytuacji i podejmiemy działania, aby handlujący rozproszyli się po 
całym placu. Nie może być tak, że wszyscy tłoczą się we wjeździe, a pozostała cześć placu jest 
niewykorzystana. Na placu zapewnimy sanitariaty, a w okresie zimy zawsze będą otwarte hale, aby 
ludzie mogli korzystać z toalet w lepszych warunkach. Obecnie pracujemy nad tym, aby w pozostałe 
dni tygodnia obiekt mógł być wykorzystywany na inne cele. Odnosząc się do propozycji przebudowy 
przejścia powiedział, że nie zgadza się z tym. Wjazd na targ jest od ul. Tykocińskiej, a wejście dla 
pieszych od ul. Szkolnej. Na razie nie ma sensu malować białych linii. Spróbujemy podjąć działania, 
aby zapanować nad ustawianiem się sprzedających. 

Sołtys wsi Porośl-Kije Tadeusz Brzozowski zaproponował poprosić o policję o pomoc przy 
zapewnieniu porządku na targowisku. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że spróbujemy sami sobie z tym poradzić. Jeśli nie  
będziemy w stanie tego zrobić, wówczas poprosimy o pomoc policję. 
2) 

Radna Jadwiga Sieniawska poprosiła o przedstawienia informacji na temat przetargu na 
odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych. 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska zapoznała z informacją z otwarcia 
ofert na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych, na których zamieszkują mieszkańcy na 
terenie Gminie Sokoły oraz zorganizowanie i prowadzenie punktu selektywnej zbiórki odpadów 
komunalnych (PSZOK) w miejscowości Sokoły. Informacja stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 
Poinformowała, że w kolejnym etapie będziemy analizowali złożone oferty i dokonamy wyboru 
wykonawcy zadania. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
3) 

Radna Jadwiga Sieniawska poinformowała, że wczoraj radny sejmiku Łukasz Siekierko ogłosił 
na swoim profilu na Facebooku, że Sejmik Województwa Podlaskiego zdecydował o wpisaniu na listę 
zadań inwestycyjnych obwodnicy miejscowości Sokoły. Wpisanie na listę zadań wcale nie oznacza, że 
inwestycja będzie realizowana. Poprosiła pana wójta o przedstawienie dla mieszkańców gminy 
bardziej szczegółowych informacji na temat tej inwestycji. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że wartość inwestycji została oszacowana na 45 
mln zł. Obwodnica Sokół ma zostać wykonana do 2024 r. Oświadczył, że po sesji skontaktuje się  
z marszałkiem i przekaże bardziej szczegółowe informacje na ten temat tej inwestycji. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
4) 

Wójt Gminy Józef Zajkowski przybliżył rozmowę z wiceministrem Lechem Kołakowskim na 
temat przekazania gruntów dla SDOO w Krzyżewie. Przypomniał, że podczas spotkania w naszej 
gminie wiceminister proponował przekazanie szkoły w Krzyżewie ministerstwu rolnictwa. Starosta był 
temu przeciwny, ale ostatnio zaczął rozważać na ten temat. Dążymy do tego, aby powiązać ze sobą 
wszystkie rozpoczęte działania i doprowadzić do kooperacji funkcjonujących tam instytucji. Ponadto 
poinformował, że Komisja Europejska sprawdziła wniosek gminy Sokoły o dofinansowanie Podlaskiej 
Strefy Zrównoważonego Rozwoju i przyznała 15 mln euro na realizację innowacyjnej inwestycji. 
Informacja na ten temat została publicznie przekazana 4 września 2022 r. podczas dożynek gmino-
parafialnych i otwarcia targowiska w Sokołach. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
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Ad. 14. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że Rada Gminy Sokoły w całości 
wyczerpała przewidziany porządek obrad w związku z czym o godzinie 14:15 zamknął obrady XXXI 
sesji. 

Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołował: 
Wojciech Maleszko      Przewodniczący Rady  
 

Krzysztof Grabowski 


